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Raport z prac Pełnomocnika do Spraw Ochrony Zwierząt Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi z prac w sierpniu 2020. 

 

 Sierpień obfitował w wiele spotkań związanych z tworzeniem i nowelizacją przepisów 

prawnych dotyczących dobrostanu zwierząt. 

Na spotkaniu Zespołu Ekspertów powołanego przy Pełnomocniku ds. Zwierząt Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jana Krzysztofa Ardanowskiego z Głównym Lekarzem Weterynarii 

Bogdanem Konopką i jego zespołem oraz prezesem Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej 

Jackiem Łukaszewiczem i rzecznikiem Witoldem Katnerem w dniu 4 sierpnia rozpoczęto 

wspólne działania i prace zmierzających do nowelizacji Rozporządzenia Ministra Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi z dnia 23 czerwca 2004 roku w sprawie szczegółowych wymagań 

weterynaryjnych dla prowadzenia schronisk dla zwierząt. Prace będą polegały na 

kompleksowej nowelizacji rozporządzenia,  a także na analizie pomysłów przesyłanych do 

pełnomocnika. Pomysły zmian będą także czerpane od osób prowadzące schroniska dla 

bezdomnych zwierząt i posiadające doświadczenie w temacie schronisk. 

 

W sierpniu Zespół Ekspertów pracował w składzie: 

 

-dr inż. Katarzyna Fiszdon, Katedra Genetyki i Ochrony Zwierząt, Instytut Nauk  

o Zwierzętach SGGW, międzynarodowy sędzia kynologiczny FCI, 

-dr n. wet. Katarzyna Olbrych, Instytut Medycyny Weterynaryjnej, Katedra Nauk 

Morfologicznych, Zakład Anatomii Porównawczej i Klinicznej SGGW, 

-Marcin Mańk, sekretarz Unii Felinologii Polskiej, 

-Jacek Zarzecki, Prezes Polskiego Związku Hodowców i Producentów Bydła Mięsnego, 

-Dawid Fabjański, Prezes Fundacji Animal Rescue Poland, mgr prawa, biegły sądowy  

z dziedziny dobrostanu i ochrony zwierząt, 
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-Jacek Lewocki, kierownik referatu postępowań prawnych Fundacji Animal Rescue 

Poland, 

-Mirosław Proppe, prezes Fundacji WWF Polska, 

-dr Tomasz Jóźwik, wiceprezes Zarządu Miejskiego Ogrodu Zoologicznego w Łodzi, 

specjalista rozrodu zwierząt i chorób zwierząt nieudomowionych, 

-Beata Krupianik, Prezes Zarządu Fundacji KARUNA - Ludzie dla Zwierząt, twórczyni 

Ogólnopolskiego Programu Przeciwdziałania Bezdomności Zwierząt “Kastrujemy 

bezdomność”, współautorka programów edukacyjnych zapobiegania bezdomności 

zwierząt, 

-Katarzyna Maria Piekarska, posłanka na Sejm, przewodnicząca Parlamentarnego Zespołu 

Przyjaciół Zwierząt. 

 

Współpraca: 

- Główny Inspektorat Weterynarii 

-Krajowa Izba Lekarsko-Weterynaryjna 

-Departament Prawny Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

 

Spotkania i wizytacje: 

 

12.08.  

- Spotkanie Zespołu Ekspertów, opracowywanie szkicu nowelizacji Rozporządzenia 

Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 23 czerwca 2004 roku w sprawie 

szczegółowych wymagań weterynaryjnych dla prowadzenia schronisk dla zwierząt. 

 

- Wywiad dla Agencji Informacyjnej: https://swiatrolnika.info/schroniska-dla-zwierzat-

przepisy?utm_source=Twitter&utm_medium=PJ&fbclid=IwAR3sPupPW7-

iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE  

 

- Spotkanie z Ministrem Rolnictwa i Rozwoju Wsi Janem Krzysztofem Ardanowskim, 

omówienie bieżących spraw dotyczących dobrostanu zwierząt gospodarskich  

i towarzyszących oraz nowelizacji Rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi  

z dnia 23 czerwca 2004 roku w sprawie szczegółowych wymagań weterynaryjnych dla 

prowadzenia schronisk dla zwierząt. 

https://swiatrolnika.info/schroniska-dla-zwierzat-przepisy?utm_source=Twitter&utm_medium=PJ&fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://swiatrolnika.info/schroniska-dla-zwierzat-przepisy?utm_source=Twitter&utm_medium=PJ&fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://swiatrolnika.info/schroniska-dla-zwierzat-przepisy?utm_source=Twitter&utm_medium=PJ&fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE


  wtorek, 1 września 2020 

3 

17.08. 

- Wystosowanie zaproszenia na spotkanie z osobami prowadzącymi schroniska dla 

bezdomnych zwierząt w Polsce:  

https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-spotkanie-z-pelnomocnikiem-mrirw-

ds-ochrony-zwierzat2?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-

1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE  

 

 

20.08. 

- Spotkanie z przedstawicielami Zarządu Polskiej Federacji Felinologicznej “Felis 

Polonia” (FPL), rozmowy między innymi na temat państwowej certyfikacji rodowodów 

kotów rasowych, oraz Unii Felinologii Polskiej. 

 

 

21.08. 

- Spotkanie Zespołu Ekspertów, oraz Głównego Lekarza Weterynarii i Prezesa Krajowej 

Izby Lekarsko-Weterynaryjnej, opracowywanie szkicu nowelizacji Rozporządzenia 

Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 23 czerwca 2004 roku w sprawie 

szczegółowych wymagań weterynaryjnych dla prowadzenia schronisk dla zwierząt. 

Rozmowy na temat zakazu hodowli lub ewentualnej poprawy losów i dobrostanu 

zwierząt futerkowych w Polsce. 

-  Wywiad dla onet.pl do filmu o hodowli norek. 

- Spotkanie z przedstawicielami Związku Kynologicznego w Polsce, wyjaśnianie zawiłości 

prawnych dotyczących stowarzyszeń federacyjnych. 

 

 

25.08.  

- Zaproszenie na konferencję prasową dotyczącą nowelizacji Rozporządzenia dotyczącego 

schronisk dla zwierząt: https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-konferencje-

prasowa-pelnomocnika-mrirw-ds-ochrony-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-

iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE  

 

 

https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-spotkanie-z-pelnomocnikiem-mrirw-ds-ochrony-zwierzat2?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-spotkanie-z-pelnomocnikiem-mrirw-ds-ochrony-zwierzat2?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-spotkanie-z-pelnomocnikiem-mrirw-ds-ochrony-zwierzat2?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-konferencje-prasowa-pelnomocnika-mrirw-ds-ochrony-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-konferencje-prasowa-pelnomocnika-mrirw-ds-ochrony-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.gov.pl/web/rolnictwo/zaproszenie-na-konferencje-prasowa-pelnomocnika-mrirw-ds-ochrony-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
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26.08. 

- Spotkanie z poseł Katarzyną Piekarską i jej asystentką. 

- Spotkanie z osobami prowadzącymi schroniska dla bezdomnych zwierząt w Polsce. 

Spotkanie było transmitowane on-line na moim oficjalnym profilu FB: 

https://www.facebook.com/128565898745885/videos/2361461844160101  

 

 

Lista uczestników  

spotkanie konsultacyjne dla prowadzących schroniska dla zwierząt w Polsce 

 

Według kolejności zgłoszeń. 

- Kierownik Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt w Pawłowie 

- Schroniska dla Zwierząt w Białymstoku 

- Kierownik schroniska OTOZ Animals Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Elblągu 

- Prezes OTOZ Animals 

- Pełnomocnika Rady Krajowej OTOZ Animals ds. schronisk dla bezdomnych Zwierząt  

- Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami w Polsce Oddział Kiczarowo Schronisko dla 

Bezdomnych Zwierząt w Kiczarowie 

- Schroniska dla bezdomnych zwierząt Sonieczkowo, koło Augustowa 

- Schroniska dla Bezdomnych zwierząt w Koninie - Kierownik Schroniska, wiceprezes 

zarządu TOZ w Polsce oddział w Koninie 

- Dyrektor - Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Warszawie “na Paluchu” 

- Właściciele schroniska "Funny Pets" w Czartkach  

- Schronisko "Cyganowo" Sejny 

- Fundacji Pomocy Zwierzętom Vita Canis fundacja zarządza schroniskiem gminnym w 

Sokółce 

- Schronisko Zwierzaki do Wzięcia 

- Kierownik Miejskiego Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt w Bielsku-Białej 

- Kierownik schroniska dla zwierząt happy dog Sobolew 

https://www.facebook.com/128565898745885/videos/2361461844160101
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- Hotel dla zwierząt i ptactwa domowego Longin Siemiński - Gabinet Weterynaryjny, 

Schronisko, Centrum Rehabilitacyjno-Szkoleniowo-Adopcyjne w spadku z siedzibą  

w Wojtyszkach 

- Schronisko dla bezdomnych zwierząt w Chrcynnie 

- Pełnomocnik właścicielki Schroniska dla zwierząt Małe Boże 

- Kierownik schroniska miasta Kołobrzeg 

- Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Celestynowie 

- Prezes Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w Polsce prowadzącego 15 schronisk  

- Schronisko dla psów Judytowo 

- Schronisko dla zwierząt w Głownie  

- Schronisko Pegasus pod opieką Fundacji Pegasus, Musuły 

- Schroniska dla zwierząt i Hotelu JASIONKA, Biała, woj. łódzkie 

- Schronisko miejskie dla zwierząt bezdomnych "Kundelek" w Rzeszowie 

- Fundacja Przyjaciele Braci Mniejszych prowadzące schronisko dla bezdomnych zwierząt 

w Nowym Dworze Mazowieckim - Prezes fundacji oraz Dyrektor schroniska  

- Schronisko dla bezdomnych zwierząt w Kaliszu - Z-ca Kierownika BSBZ 

- Kierownik Schroniska Psiakowo i spółka w Piotrowicach gmina Bielawy 

- Schronisko ostoja czworonoga w Wągrodnie 

- Schroniska Medor w Zgierzu 

- Przytulisko w Rytlowie 

- Fundacja i Schronisko "Ostatnia Szansa" w Boguszycach 

- Schronisko Wesoly Kundelek Lesko 

- Kojce gminne, Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Zwierząt Nasielsk 

- Centrum Opieki nad Zwierzętami jest schroniskiem dla psów i kotów i Fundacja Siedem 

Życzeń jest operatorem tego schroniska - prezes zarządu Fundacji Siedem Życzeń 

- Fundacja VIVA. 

- Poseł Katarzyna Piekarska z asystentką 
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- Główny Inspektorat Weterynarii reprezentował Główny Lekarz Weterynarii Bogdan 

Konopka,  w spotkaniu uczestniczył także zespół GIW. 

- Krajową Izbę Lekarsko Weterynaryjną reprezentował prezes Jacek Łukaszewicz,  

w spotkaniu uczestniczył także Rzecznik Prasowy KILW Witold Katner. 

- Zespołu Ekspertów: w spotkaniu udział wzięli: Wojciech Albert Kurkowski - Pełnomocnik 

ds Zwierząt, Beata Krupianik - fundacja “Karuna”, Dawid Fabjański i Jacek Lewocki - 

Animal Rescue Polska, dr Katarzyna Fiszdon - SGGW, Marcin Mańk - Unia Felinologii 

Polskiej. 

 

Podczas spotkania przedstawiono uczestnikom założenia i pomysły dotyczące zmian  

w Rozporządzeniu Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 23 czerwca 2004 roku. 

Dyskutowano nie tylko o bieżących problemach z jakimi borykają się osoby odpowiedzialne 

za prowadzenie schronisk, ale przede wszystkim o oczekiwanych zmianach i propozycjach 

zmian w nowelizacji rozporządzenia. Opowiedziano się za koniecznością wprowadzenia norm 

wielkości kojców dla psów, a także wybiegów. Podkreślono konieczność zdefiniowania 

zawartych w rozporządzeniu określeń, dość burzliwa dyskusja dotyczyła ustalenia 

maksymalnej ilości zwierząt w schronisku, jaka mogłaby obowiązywać w nowym 

rozporządzeniu. Oczywiście niezmiernie ważnym punktem rozmów był zapowiedziany przeze 

mnie obowiązek czipowania psów i kotów połączony z centralną (państwową) bazą danych 

prowadzoną przez Krajową Izbę Lekarsko-Weterynaryjną, o której szerzej wypowiedział się 

prezes Izby Jacek Łukaszewicz. Nad tym projektem będziemy pracować wspólnie z KILW,  

a o efektach naszych prac będę informować w kolejnych sprawozdaniach. Kilkugodzinne 

spotkanie było doskonałą możliwością przyjrzenia się z bliska problemom z jakimi borykają 

się osoby prowadzące schroniska dla bezdomnych zwierząt w Polsce i bez wątpienia 

przyczynią się do stworzenia lepszej i bardziej merytorycznej nowelizacji tego rozporządzenia, 

która w realny sposób powinna przyczynić się nie tylko do poprawy losów zwierząt  

w schroniskach lecz tez do walki z bezdomnością zwierząt w Polsce. 

- Przyjęcie do Zespołu Ekspertów poseł Katarzyny Piekarskiej. Pani poseł zgodziła się 

przyjąć zaproszenie i uczestniczyć w pracach Zespołu Ekspertów, bardzo dziękuję i jestem 

pewien, że wspólnie uda nam się lepiej działać na rzecz zwierząt w naszym kraju. 

https://www.facebook.com/128565898745885/photos/a.136245591311249/136244474644

694/  

https://www.facebook.com/128565898745885/photos/a.136245591311249/136244474644694/
https://www.facebook.com/128565898745885/photos/a.136245591311249/136244474644694/
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- Konferencja Prasowa Pełnomocnika ds Zwierząt z udziałem: Głównego Lekarza 

Weterynarii Bogdana Konopka, Prezesem Krajowej Izby Lekarsko-Weterynaryjnej Jackiem 

Łukaszewiczem, Prezesem Fundacji “Karuna” Beatą Krupianik, Prezesem Animal Rescu 

Poland Dawidem Fabjańskim:  

 

- https://www.facebook.com/MRiRW/videos/3629322707101286 & 

https://www.gov.pl/web/rolnictwo/prawo-lepsze-dla-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-

iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE & 

https://regiony.tvp.pl/49573763/beda-duze-zmiany-w-schroniskach-dla-

zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-

1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE & 

https://www.ostrodaflesz.pl/obowiazkowe-chipowanie-minimalne-wymiary-kojcow-dla-

psow-i-kotow-i-inne-propozycje-zmian-w-schroniskach1/?fbclid=IwAR3sPupPW7-

iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE  

 

- Cieszy fakt, że nasze działania mające na celu poprawę dobrostanu zwierząt w Polsce 

spotykają się z przychylnością i zainteresowaniem Rządu. Mam nadzieję na dobrą 

współpracę w przyszłości. W spotkaniu z Panem Krzysztofem Kubów sekretarzem stanu, 

szefem Gabinetu Politycznego Prezesa Rady Ministrów rozmawialiśmy o nowelizacji 

Rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 23 czerwca 2004 roku. i poprawie 

dobrostanu zwierząt zarówno gospodarskich jak i towarzyszących. W spotkaniu wzięli 

udział Pan Bogdan Konopka Główny Lekarz Weterynarii, Pan Mirosław Weltz - Zastępca 

Głównego Lekarza Weterynarii, Pan Dawid Fabjański, biegły sądowy, prezes Animal 

Rescue Poland i ja.  

 

- https://www.facebook.com/128565898745885/photos/a.136245591311249/136285594640

582  

 

27.08. 

- Wizytacja schroniska w Wojtyszkach. Po otrzymaniu zatrważających wieści  

o niesłychanie wysokiej śmiertelności zwierząt w schronisku w Wojtyszkach, która 

rzekomo przekracza 50% zwierząt, postanowiłem natychmiast pojechać do tego 

schroniska, by osobiście sprawdzić dobrostan przebywających tam zwierząt. Na miejscu 

https://www.facebook.com/MRiRW/videos/3629322707101286
https://www.gov.pl/web/rolnictwo/prawo-lepsze-dla-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.gov.pl/web/rolnictwo/prawo-lepsze-dla-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://regiony.tvp.pl/49573763/beda-duze-zmiany-w-schroniskach-dla-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://regiony.tvp.pl/49573763/beda-duze-zmiany-w-schroniskach-dla-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://regiony.tvp.pl/49573763/beda-duze-zmiany-w-schroniskach-dla-zwierzat?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.ostrodaflesz.pl/obowiazkowe-chipowanie-minimalne-wymiary-kojcow-dla-psow-i-kotow-i-inne-propozycje-zmian-w-schroniskach1/?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.ostrodaflesz.pl/obowiazkowe-chipowanie-minimalne-wymiary-kojcow-dla-psow-i-kotow-i-inne-propozycje-zmian-w-schroniskach1/?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.ostrodaflesz.pl/obowiazkowe-chipowanie-minimalne-wymiary-kojcow-dla-psow-i-kotow-i-inne-propozycje-zmian-w-schroniskach1/?fbclid=IwAR3sPupPW7-iPPZgpL5XE5e7-1GgbXLTXSxTUCpVoXCTl2lcWSwTcUYmFeE
https://www.facebook.com/128565898745885/photos/a.136245591311249/136285594640582
https://www.facebook.com/128565898745885/photos/a.136245591311249/136285594640582
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okazało się, że przesłane mi dane są błędne. Zapoznałem się z raportami i dokumentacją 

schroniska, pokazano mi pomieszczenia biurowe, dobrze wyposażoną lecznice 

weterynaryjną, miejsca kwarantanny, izolatki i przede wszystkim przebywające  

w schronisku zwierzęta. Nie stwierdziłam żadnych nieprawidłowości. Zwierzęta bez 

numerów identyfikacyjnych po przyjęciu do schroniska są czipowane, a po 

kwarantannie większość jest kastrowana. Jak się okazało dzień wcześniej schronisko 

było wizytowane przez lekarzy z GIW. Z informacji jakie niedawno otrzymałem, 

kontrola Głównej Inspekcji Weterynaryjnej nie stwierdziła w schronisku w Wojtyszkach 

nieprawidłowości. Schronisko posiada sprawnie działającą stronę internetową  

z comiesięcznie aktualizowanymi danymi dotyczącymi przyjęć nowych zwierząt, 

których fotografie i opis są na stronie internetowej schroniska. Ze względu na dużą ilość 

wolnych kojców, schronisko bez problemów może zwiększyć ich powierzchnię w razie 

zapowiadanych zmian w rozporządzeniu. Ilość zwierząt w schronisku rokrocznie się 

zmniejsza, a ilość adopcji rośnie. Podsumowując, uważam, że w schronisku  

w Wojtyszkach jest zapewniony zadawalający dobrostan zwierząt, a dokumentacja  

i strona internetowa jest prowadzona bardzo poprawnie. W załączeniu udostępniam 

raport jaki przesłało mi na moją prośbę kierownictwo schroniska w Wojtyszkach. 

 

29.08. 

- Spotkanie z członkami Zarządu ZKwP podczas wystawy psów w Kleszczowie. Podczas 

spotkania przedstawiłem mój punkt widzenia na temat wspólnego działania organizacji 

kynologicznych w Polsce i przeciwdziałania istnieniu i powstawaniu nowych 

“pseudohodowli” psów rasowych, których funkcjonowanie mogła by zmienić dobra 

poprawka do Ustawy o Ochronie Zwierząt. Współpraca organizacji kynologicznych  

w Polsce jest najlepszym pomysłem na oficjalną certyfikację rodowodów dla psów 

rasowych, co uniemożliwiło by funkcjonowanie hodowli psów, które nie są w stanie 

zapewnić dobrostan zwierząt i przyczyniają się do zwiększenia bezdomności w Polsce. 

Podczas spotkania wyjaśniałem, że względu na prawo antymonopolowe w Polsce i Unii 

Europejskiej niemożliwym jest powołanie ZKwP jako jedynego podmiotu 

odpowiedzialnego za hodowlę psów rasowych w Polsce. W spotkaniu uczestniczył także 

członek Zespołu Ekspertów z Unii Felinologii Polskiej Marcin Mańk, który wyjaśnił jak 

funkcjonuje i na jakich zasadach działa zarejestrowana ponad rok temu Unia Felinologii 

Polskiej. Cieszy fakt, że podczas zainicjowanego przeze mnie spotkania organizacji 
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kynologicznych w felinologicznych w Polsce, które miało miejsce w Ministerstwie 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi w dniu 29.07.2020 udało się przedstawicielom ZKwP nawiązać 

kontakt i rozpocząć rozmowy z innymi organizacjami kynologicznymi działającymi  

w Polsce. Nadmienić koniecznie w tym miejscu należy, że jakakolwiek przyszła 

współpraca tych organizacji nie wpłynie na ich niezależność wobec siebie i nie spowoduje 

żadnych zmian w ich funkcjonowaniu, uznawaniu ras, sędziów, wystaw, rodowodów, etc., 

a ma jedynie pozwolić na wyłonienie reprezentacyjnej grupy polskich organizacji 

kynologicznych współpracujących z instytucjami rządowymi w celu certyfikacji 

rodowodów psów rasowych. 

W sierpniu udało mi się przeprowadzić szereg bardzo konstruktywnych rozmów 

telefonicznych i prowadzić korespondencje z osobami mającymi realny wpływ na politykę 

w Polsce i poprawę dobrostanu zwierząt zarówno gospodarskich jak i towarzyszących. 

Dzięki członkowi Zespołu Ekspertów Jackowi Zarzeckiemu budujemy grupę składającą 

się z przedstawicieli organizacji i ekspertów rolnictwa, by móc kompetentnie zająć się 

ważnymi problemami związanymi z hodowlą, transportem i ubojem, a co za tym idzie 

dobrostanem zwierząt gospodarskich. 

 

Toya TV: https://www.facebook.com/128565898745885/videos/229190385191436  

 

Udało mi się nawiązać kontakt z lek wet. Michałem Jóźwiakiem, który w ramach 

przygotowań pracy doktorskiej zajmuje się badaniami dotyczącymi wpływu metod uboju 

zwierząt na stres i szeroko pojęty dobrostan w ostatnich etapach życia zwierząt. Mam 

nadzieję, że jego badania, pomogą lepiej zrozumieć mechanizmy pozbawiania 

świadomości i życia zwierząt przeznaczanych do uboju, co w konsekwencji będzie mogło 

pomóc w przygotowywaniu zmian w prawie, które lepiej będzie chronić zwierzęta 

gospodarskie przed ubojem. 

 

Chciałbym nadmienić, że wpływa do mnie wiele listów, skarg, informacji dotyczących 

porzuconych lub zaniedbanych zwierząt. Na wiele z nich niestety nie dam rady 

odpowiedzieć, za co przepraszam. Przypominam, że w kwestii interwencji w sprawach 

zwierząt, informacjach o zagubieniach i zwierzętach znalezionych, wypadkach drogowych 

z udziałem zwierząt należy zwracać się do najbliższej policji, straży gminnej lub 

organizacji pozarządowej, która w swym statucie posiada zapis o ochronie zwierząt.  

https://www.facebook.com/128565898745885/videos/229190385191436
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Dziękuję Państwu za wszelkie propozycje zmian w polskim prawie. Staram się po kolei 

realizować plan działań na rzecz poprawy dobrostanu zwierząt w Polsce i jak można 

zauważyć ogromny nacisk kładę na konsultacje ze środowiskami, których ewentualne 

zmiany w prawie będą dotyczyć. Moim zdaniem transparentność naszej działalności  

i dialog ze wszystkimi stronami jest kluczem do lepszego zrozumienia spraw związanych 

z poprawą dobrostanu zwierząt. Nie wyobrażam sobie by doprowadzić do sytuacji gdzie 

pochopne działania miast poprawić, pogorszyły by los zwierząt w naszym kraju. Tylko 

szczęśliwe zwierzęta mogą uszczęśliwiać ludzi. 

 

 

Wojciech Albert Kurkowski 

Pełnomocnik ds. Zwierząt  

 


